
ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ 

သတင္းစာစဥ္
အမွတ္ (၂ဝ)၊ ဒီဇင္ဘာ ၆ ရက္၊ ၂ဝ၁၆

၁

ႏုိဝင္ဘာလ ၂၉၊ ၂၀၁၆ 

မြန္ျပည္နယ္စည္ပင္သာယာေရး ေကာ္ 
မတီအေနျဖင့္ ျပည္နယ္ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးအတြက္ 
လုပ္ေဆာင္မႈမ်ားတြင္ စီးပြားေရးဆန္ဆန္သာ 
လုပ္ေဆာင္ခဲ့သည့္ အားနည္းခ်က္မ်ား၊ 
တာဝန္ခံမႈႏွင့္ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈ မရွိျခင္း 
စသည့္ ႐ႈျမင္သံုးသပ္မႈမ်ား ရွိလာျခင္းေၾကာင့္ 
ယင္းေကာ္မတီကိုဖ်က္သိမ္းႏိုင္ရန္ ဥပေဒ 
ၾကမ္းေရးဆြဲထားေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ ဒုတိယဥကၠ႒  ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦး 
က ေျပာၾကားသည္။

ေမာ္လၿမိဳင္ တုိးခ်ဲ႕ကမ္းနားလမ္းစီမ ံ
ကိန္းႏွင့္ သစ္ပံုဆိပ္အိမ္ယာစီမံကိန္းကဲ့သို႔ 
ေသာကိစၥမ်ဳိးသည္ ျပည္သူ၏ဆႏၵႏွင့္ တထပ္ 
တည္းမက်ခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ အစိုးရအက်ဳိးစီးပြား
ကိုဆက္ႏႊယ္ေနသည့္ ပံုစံမ်ဳိးျဖစ္ရေၾကာင္း 
၎က ဥပမာေပးေျပာဆိုသည္။ လက္ရွိဖြဲ႕ 
စည္းထားသည့္ မြန္ျပည္နယ္စည္ပင္သာယာ 
ေရးေကာ္မတီအေနျဖင့္ ေမာ္လၿမိဳင္ကဲ့သို႔ 
ေသာ ၿမိဳ႕ႀကီးမ်ားအတြက္သာ ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ 
ငန္းမ်ားကို ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ၿပီး အျခားၿမိဳ႕မ်ား 
ကို လႊမ္းၿခံဳႏိုင္ျခင္းမရွိသည္ကိုလည္း ေတြ ႔ရွိ 
ရေၾကာင္း ၎က ဆက္လက္ေျပာသည္။ 
ယင္းဥပေဒၾကမ္းကိုအတည္ျပဳႏိုင္ရန္ ဒီဇင္ 
ဘာလတြင္ က်င္းပျပဳလုပ္မည့္ ဒုတိယ 
အႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ စတုတၳပံုမွန္ 
အစည္း အေဝး တြင္  တင္သြင္းမည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
၎ကဆိုသည္။

အမ်ားကမလိုအပ္ဘဲ ဖြဲ႕စည္းထားသည္ 
ဟု သတ္မွတ္သည့္ ျပည္နယ္စည္ပင္သာယာ 

ေရးေကာ္မတီကုိ ဖ်က္သိမ္းလုိက္ျခင္းမွာ သင့္ 
ေတာ္သည့္ ဆုံးျဖတ္ခ်က္ဟု ထင္ျမင္မိေၾကာင္း 
ႏွင့္ ၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာေရးေကာ္မတီ 
အေနျဖင့္ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားကို ပိုမို 
ထိေရာက္စြာ ေဆာင္ရြက္ႏိုင္မည္ဟု ထင္ျမင္ 
ေၾကာင္း  မြန္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရး 
ေကာ္မတီအဖြဲ ႔ဝင္ ဦးေနဝင္းက ေျပာၾကား 
သည္။

မြန္ျပည္နယ္စည္ပင္သာယာေရး ေကာ္ 
မတီကိုဖ်က္သိမ္း၍ ၿမိဳ႕နယ္စည္ပင္သာယာ 
ေရးေကာ္မတီမ်ားကိုသာ ထားရွိေဆာင္ရြက္ 
ရန္ အမ်ားသေဘာဆႏၵအတိုင္း ယင္းဥပေဒ 
ၾကမ္းကို ျပင္ဆင္ေရးဆြဲခဲ့ေၾကာင္း ေဒါက္တာ 
ေအာင္ႏိုင္ဦးက ေျပာသည္။

“ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးေကာ္ 
မတီကိုျဖဳတ္လိုက္တာက ျပည္သူေတြရဲ႕ ပါ 
ဝင္မႈကို ကန္႔သတ္တာျဖစ္သလို ဒီမိုကေရစီ 
စံႏႈန္းအရလည္း လူထုရဲ႕ပူးေပါင္းမႈကို ကန္႔ 
သတ္လိုက္သလုိ ျဖစ္သြားတယ္”ဟု ေမာ္လ 
ၿမိဳင္ၿမိဳ႕ခံ ဦးေမာင္ေမာင္ေဇာ္ထြန္းက သံုး 
သပ္ေျပာဆိုသည္။

၂ဝ၁၂ ခုႏွစ္တြင္ ေရးဆြဲျပ႒ာန္းခဲ့ေသာ 
မြန္ျပည္နယ္ စည္ပင္သာယာေရးဥပေဒသည္
အားနည္းခ်က္တခ်ဳိ႕ ရွိခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ ၂ဝ၁၃ 
ခုႏွစ္ႏွင့္ ၂ဝ၁၅ ခုႏွစ္မ်ားတြင္လည္း ျပန္ 
လည္ျပင္ဆင္ခဲ့ၿပီး ယခုတြင္ ထပ္မံျပင္ဆင္ရန္ 
ဥပေဒၾကမ္းေရးဆြဲခဲ့ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္မွ သိရသည္။

(ကုုိးကား - http://burmese.bnionline.net/ဟသၤာ 

မီဒီယာမွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္)

မြန္ျပည္နယ္ ျပည္နယ္စည္ပင္သာယာေရး

ေကာ္မတီကုိ ဖ်က္သိမ္းရန္ စီစဥ္

သတင္းတိုု

 ဒုတိယအႀကိမ္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
စတုတၳအႀကိ္မ္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးကို လာ 
မည့္ ဒီဇင္ဘာ ၇ ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပသြားမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ုံးမွ 
သိရသည္။စတုတၳအႀကိမ္မွာ က်င္းပမည့္ မြန္ 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ပုံမွန္အစည္းအေဝးတြင္ 
အဆို ၄ ခု၊ ေမးခြန္း ၃၀ ေက်ာ္ ေမးျမန္းသြား 
မည့္အျပင္ ဆားလုပ္ငန္းဥပေဒျပင္ဆင္သည့္ 
ဥပေဒမူၾကမ္း တင္သြင္းမည္ဟုလည္း သိရ 
သည္။
(ကုုိးကား -http://burmese.bnionline.net/   မြန္သတင္း 

ေအဂ်င္စီမွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္)

 ယာေျမျပန္လည္ရရွိရန္ တိုင္ၾကားသည္ ့
ကိစၥႏွင့္ပတ္သက္၍ ၾကားနာ၊ ေမးျမန္းျခင္းကိုု္ 
ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၌ ႏိုုဝင္ဘာ ၂၅ 
ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။ 
(ကုုိးကား - ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ Facebook Page 

မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္)

ဒုုတိယအႀကိမ္ ကခ်င္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ပၪၥမပံုုမွန္အစည္းအေဝး (စတုုတၳေန႔)ကိုု 
ဒီဇင္ဘာ ၁ ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပေနစဥ္။ 
(ကုုိးကား-Kachin State Hluttaw Facebook Page)

သတင္းဓာတ္ပံုု
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လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ

သတင္းစာစဥ္

စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္

ျမန္မာသုေတသန ေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၀၀၀၇၅၁၉

၂

သတင္းတိုု

ႏိုုဝင္ဘာ ၂၇၊ ၂၀၁၆

ဧရာဝတီတိုုင္းေဒသႀကီးတြင္ ေရသယံ 
ဇာတ  ငါးသယံဇာတမျပဳန္းတီးေစေရးအတြက္ 
ဧရာဝတီတုုိင္းေဒသႀကီး ေရခ်ဳိငါးလုုပ္ငန္း 
ဥပေဒ(၂/၂၀၁၂)ကိုု ခ်ဳိးေဖာက္သူမ်ားႏွင့္ 
အေရးမယူေသာ တာဝန္ရွိသူမ်ားကိုု အဖြဲဖြဲ႕ 
ၿပီး ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးကာ အေရးယူမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း တိုုင္းေဒသႀကီး စိုုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴ 
ေရး၊ သယံဇာတႏွင့္ပတ္ဝန္းက်င္ ထိန္းသိမ္း 
ေရးဝန္ႀကီး ဦးဘဟိန္းက ေျပာၾကားသည္။ 

ဒုုတိယအႀကိမ္ ဧရာဝတီတိုုင္းေဒသႀကီး 
တတိယပံုုမွန္အစည္းအေဝးတြင္ သာေပါင္း 
မဲဆႏၵနယ္ အမွတ္ ၁ မွ တိုုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ကိုု္ယ္စားလွယ္ ေဒၚခင္မိုုးဝါက ယင္း 

ကိစၥအေပၚ တိုုင္းေဒသႀကီးအစိုုးရက ထိထ ိ
ေရာက္ေရာက္ တာဝန္ယူေဆာင္ရြက္ေပးရန္ 
တိုုက္တြန္းမႈကိုု ဝန္ႀကီးက အထက္ပါအတိုု္င္း 
ေျပာၾကားခဲ့သည္။ 

ငါးဖမ္းလုုပ္ငန္းမ်ား လုုပ္ေဆာင္ရာတြင္ 
ဘက္ထရီေရွာ့ခ္႐ိုုက္ ငါးဖမ္းျခင္း၊ အင္းမ်ားကိုု 
ေရကုုန္ေအာင္ပက္ကာ ေဆးခ်ျခင္း၊ ခ်ဳံခ်ငါး 
ဖမ္းျခင္း၊ လုုပ္ပိုုင္ခြင့္မရွိေသာ ေနရာမ်ားတြင္ 
က်ားပိုုက္ေထာင္ျခင္း၊ တရားဝင္ဆည္ခ်က္ 
မဟုုတ္သည့္ေနရာတြင္ ဆည္ခ်ျခင္း၊ အင္း 
မ်ားကိုု ေလလံခံုုေပၚတြင္ မေရာင္းခ်မီ ငါးဖမ္း 
ခြင့္ေပးျခင္းစသည့္ ဥပေဒခ်ဳိးေဖာက္မႈမ်ားကိုု 
ဌာနဆိုုင္ရာ တာဝန္ရွိသူမ်ားက ထိေရာက္စြာ 
အေရးမယူေၾကာင္း ေဒၚခင္မိုုးဝါက ေျပာ 
သည္။

ေရခ်ဳိငါးလုုပ္ငန္း ဥပေဒခ်ိဳးေဖာက္မႈမ်ား 
ႏွင့္ပတ္သက္၍ ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးရန္ အဖြဲ ႔ဖြဲ ႔ 
ကာ ေဆာင္ရြက္ေရးအတြက္ Cabinet 
အစည္းအေဝးတြင္ ဆံုုးျဖတ္ထားေၾကာင္း 
ဦးဘဟိန္းက ေျပာဆိုုသည္။ 

အဆိုုပါစစ္ေဆးေရးအဖြဲ႔တြင္ ၿမိဳ႕နယ္ 
အေထြအေထြအုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးဦးစီးမွဴးကုုိ ေခါင္း 
ေဆာင္အျဖစ္ထားရွိ၍ငါးလုုပ္ငန္း ဦးစီးမွဴး၊ 
ၿမိဳ႕နယ္ရဲတပ္ဖြဲ႔မွဴး၊ ငါးလုုပ္ငန္းကြၽမ္းက်င္သူ 
၂ ဦး၊ အရပ္ဘက္အဖြဲ႔အစည္းမ်ားမွ ၅ ဦးႏွင့္ 
လႊတ္ေတာ္ကိုုယ္စားလွယ္တစ္ဦးတိုု႔ျဖင့္ ဖြဲ႔ 
စည္းေဆာင္ရြက္သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ဧရာ 
ဝတီတိုုင္းေဒသႀကီး အစုုိးရအဖြဲ ႔႐ံုုးမွ သိရ 
သည္။ 
(ကုုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္)

ဧရာဝတီတုုိင္းေဒသႀကီး ေရခ်ဳိငါးလုုပ္ငန္း ဥပေဒခ်ဳိးေဖာက္ 
သူမ်ားကုုိ စစ္ေဆးေရးအဖြဲ ႔ျဖင့္ အေရးယူမည္ဟုုဆုုိ

ကရင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕၊ ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ UN WOMEN တို႔ ပူးေပါင္း 
က်င္းပသည့္ "ျမန္မာႏိုင္ငံအမ်ဳိးသမီးမ်ား ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့္ လုံၿခဳံေရးဆိုင္ရာလုပ္ငန္းစဥ္ 
အစီအစဥ္တစ္ခုအတြက္ အမ်ဳိးသားအဆင့္လုပ္ငန္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ေရး ညႇိႏိႈင္းေဆြး 
ေႏြးပြဲ"ကို ႏိုုဝင္ဘ ၂၈ ရက္ ေန႔ ႏွင့္ ၂၉  ရက္ေန႔တြင္ ဘားအံၿမိဳ႕ ေတာ္ ဝင္ရတနာဟုုိတယ္တြင္ 
က်င္းပခဲ့သည္။ (ကိုုးကား - မဂၤလာပါႏွင္းဆီ Facebook Page)

ရန္ကုုန္တုုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မွ 
ဦးေဆာင္ျပင္ဆင္ေရးဆြဲလ်က္ရွိသည့္ ရန္  
ကုုန္တိုု္င္းစည္ပင္သာယာေရးဆိုု္င္ရာ ဥပေဒ 
မ်ားႏွင့္ ရန္ကုုန္တုုိင္းေဒသႀကီးအစိုုးရအဖြဲ႔မွ 
ျပင္ဆင္ေရးဆြဲမည့္ စည္ပင္သာယာေရးဆိုုင္ 
ရာ နည္းဥပေဒမ်ားကိုု ျပည္သူလူထုုထံ ပြင့္ 
လင္းျမင္သာစြာ ထုုတ္ျပန္ေၾကညာ၍ ျပည္သူ႔ 
ဆႏၵသေဘာထားမ်ားအားေတာင္းခံၿပီး ထည့္ 
သြင္းစဥ္းစားသြားရန္ ျပည္တြင္းအရပ္ဘက္ 
အဖြဲ ႔အစည္း (၃၀) က သေဘာထားအား 
ႏိုုဝင္ဘာ ၂၉  ရက္ေန႔တြင္ ထုုတ္ျပန္ေၾကညာ 
ခဲ့သည္။  
(ကုုိးကား - Charity-Oriented Myanmar)

သတင္းဓာတ္ပံုု



ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂ဝ)

၃

ႏိုုဝင္ဘာ ၃၀၊ ၂၀၁၆
 
Forum of Federations (ဖက္ဒ ရယ္ 

ႏုိင္ငံမ်ားဖုိရမ္)၏ အစီအစဥ္အရ Forum of 
Federations Myanmar Country Office 
က ဦးေဆာင္၍ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ႏွင့္ ပူးေပါင္းျပဳလုပ္သည့္ ဖက္ 
ဒရယ္စနစ္ဆိုင္ရာ အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပဲြ တစ္ 
ရပ္ကို ျပင္ဦးလြင္ၿမိဳ႕႐ွိ ေရႊနန္း 
ထိုက္ဟိုတယ္တြင္ ႏိုဝင္ဘာလ ၂၂ ရက္ေန႔ 
ႏွင့္ ၂၃ ရက္ေန႔မ်ားတြင္ က်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့ 
သည္။ အဆိုပါ အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပဲြသို႔ 
မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ 
ဦးေအာင္ေက်ာ္ဦး၊ ဒုတိယဥကၠ႒ ေဒါက္တာ 
ခင္ေမာင္ေဌးႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားႏွင့္ လႊတ္ေတာ္႐ံုးအဖဲြ ႔ဝင္မ်ား စုစုေပါင္း 
(၆၀)ဦး တက္ေရာက္ၾကသည္။

“ျပည္တြင္းၿငိမ္းခ်မ္းေရးနဲ႔ ဆက္စပ္ေန 

တဲ့ကိစၥလည္း ျဖစ္တယ္၊ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ႏိုင္ငံက 
လည္း ဖက္ဒရယ္စနစ္ကိုသြားဖို႔ လုပ္ေန 
တယ္။ ဒီကေန႔ပဲြမွာ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔အေနနဲ႔ 
အရင္က ၾကားဖူးေနတဲ့၊ ေျပာဆိုေနတဲ့ ဖက္ဒ 
ရယ္ဆိုတာကို အေသးစိတ္ သိခြင့္ရတယ္၊ 
ဖက္ဒရယ္စနစ္ကို  အေကာင္ထည္ေဖာ္ၾက 
တဲ့အခါမွာ ဒီပဲြမွာ ေလ့လာရတာေတြက 
အမ်ားႀကီး အက်ဳိးျပဳမယ္္လို႔ ထင္ပါတယ္” 
ဟု မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဥကၠ႒ 
ဦးေအာင္ေက်ာ္ဦးက အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပဲြႏွင့္ 

စပ္လ်ဥ္း၍ မွတ္ခ်က္ျပဳ ေျပာၾကားသည္။
ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည့္ ေခါင္းစဥ္မ်ားမွာ 

ဖက္ဒရယ္စနစ္ဆိုင္ရာ သေဘာသဘာဝမ်ား၊ 
သီအိိုရီမ်ား၊ ဖက္ဒရယ္စနစ္တြင္ လုပ္ပိုင္ခြင့္ 
အာဏာမ်ားခဲြေဝျခင္း၊ မတူကဲြျပားမႈမ်ား စီမံ 
ခန္႔ခဲြျခင္း၊ ဖက္ဒရယ္စနစ္ အတြင္း လူနည္းစု 
အခြင့္အေရးကို ကာကြယ္ေပးျခင္း၊ ဖက္ 
ဒရယ္စနစ္နွင့္ ဘ႑ာေရးဆုိင္ရာ အစီအမံ 
မ်ား၊ ေဒသႏၲရအစုိးရမ်ားႏွင့္ အိႏိၵယႏိုင္ငံ၏ 
ဖက္ဒရယ္စနစ္တို႔ျဖစ္ပါသည္။ ထပ္မံ၍ ဖယ္ 
ဒရယ္ဆိုုင္ရာ အလုုပ္႐ံုုေဆြးေႏြးပြဲမ်ားကိုု 
ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္႐ံုုးတြင္ ဒီဇင္ဘာ 
၈-၉  ရက္တြင္ လည္းေကာင္း၊ ရွမ္းျပည္နယ္ 
ေတာင္ႀကီးဟိုုတယ္တြင္ ဒီဇင္ဘာ ၉-၁၁ 
ရက္ေန႔တြင္လည္းေကာင္း က်င္းပသြားမည္ 
ဟုု သိရသည္။ 
(ကုုိးကား-  Forum of Federations Myanmar Country 

Office Facebook Page   မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္)

မႏၲေလးတိုုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဖယ္ဒရယ္စနစ္ဆိုုင္ရာ အလုုပ္႐ံုုေဆြးေႏြးပြဲ

ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ဥပေဒျပဳေရး 
ေကာ္မတီႏွင့္ စီးပြားေရး၊ စည္ပင္သာယာ 
ေရးႏွင့္ ကုန္သြယ္လုပ္ငန္း ဖြံ ႔ၿဖိဳးတိုးတက္ 
ေရးေကာ္မတီ(၂)ရပ္တို႔သည္ တိုင္းေဒသ 
ႀကီး လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားႏွင့္အတူ 
ပဲခူး တိုင္းေဒသႀကီး စည္ပင္သာယာေရး 
ဥပေဒ (မူၾကမ္း)အား ညိႇႏႈိင္းေဆြးေႏြးပြဲကိုု 
ဒီဇင္ဘာ ၂ ရက္ေန႔တြင္ က်င္းပေနစဥ္။ 
(ကုုိးကား - Bago Region Hluttaw Facebook Page)

သတင္းဓာတ္ပံုု

ဒီဇင္ဘာ ၅၊ ၂၀၁၆

ႏိုုဝင္ဘာလ ၂၈ ရက္ေန႔မွ စတင္က်င္းပ 
လ်က္ရွိသည့္ ဒုုတိယအႀကိမ္ တနသၤာရီတိုုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ တတိယပံုုမွန္အစည္း 
အေဝးတြင္ ဥပေဒေလ့လာသံုုးသပ္ေရး ေကာ္ 
မရွင္ႏွင့္ ဘ႑ာေငြအရအသံုုးဆိုုင္ရာ စိစစ္ 
အၾကံျပဳေရးေကာ္မရွင္တိုု႔ကိုု အတည္ျပဳခဲ့ 
ျခင္း ျဖစ္သည္။ 

“ေကာ္မရွင္ဖြဲ ႔စည္းဖိုု႔ ႀကိဳးစားေနတာ 
ၾကာပါၿပ”ီ  ဟု ု တိုငု္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာဥ္က႒ၠ 
ဦးခင္ေမာင္ေအးက ေျပာသည္။ 

ေကာ္မရွင္ဖြဲ႔စည္းရန္အတြက္ အဓိက 
အခက္အခဲမွာ သင့္ေတာ္သည့္ ျပင္ပပညာရွင္ 
မ်ား ပါဝင္ႏိုုင္ရန္ စိစစ္ကာစည္း႐ံုုးေျပာဆိုုရ 

ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကေျပာသည္။ 
ဖြဲ႔စည္းအတည္ျပဳလိုုက္သည့္ ေကာ္ 

မရွင္ႏွစ္ခုုတြင္ ဥပေဒေလ့လာသံုုးသပ္ေရး 
ေကာ္မရွင္ကုုိ ေရျဖဴၿမိဳ႕နယ္မွ လႊတ္ေတာ္ 
ကိုုယ္စားလွယ္ ဦးလွေထြးက ဥကၠ႒အျဖစ္ 
တာဝန္ယူၿပီး တရားလႊတ္ေတာ္ေရွ႕ေနမ်ား၊ 
အထက္တန္းေရွ႕ေန၊ ထားဝယ္တကၠသိုုလ္ 
ဥပေဒပညာဌာနမွ ပါေမာကၡႏွင့္ ဥပေဒအရာရွိ 
မ်ား စုုစုုေပါင္း အဖြဲ ႔ဝင္ ၉  ဦးျဖင့္ ဖြဲ ႔စည္းသည္။ 

“အရင္ လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳထား 
တဲ့ တ္ုုိင္းေဒသႀကီး ဥပေဒ ၁၁ ရပ္ကိုု ျပန္ 
ေလ့လာသံုုးသပ္ၿပီး ေကာ္မတီကိုု တင္ျပမယ္” 
ဦးလွေထြးကေျပာသည္။ 

ဘ႑ာေငြအရ အသံုုးဆိုုင္ရာ စိစစ္ 
အႀကံျပဳေရးေကာ္မရွင္အဖြဲ ႔ကိုု ပုုေလာၿမိဳ႕ 
နယ္ လႊတ္ေတာ္ကုုိယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္မင္း 
(ခ)ဦးဖိုုးမင္းက ဥကၠ႒အျဖစ္ တာဝန္ယူၿပီး  
တိုုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုုယ္စားလွယ္ တစ္ဦးႏွင့္ 
သက္ဆိုုင္ရာဌာနမ်ားမွ တာဝန္ရွိသူမ်ား စုုစုု 
ေပါင္းအဖြဲ ႔ဝင္ ၁၂ ဦးျဖင့္ ဖြဲ ႔စည္းသည္။ 
( ကုုိးကား - တနသၤာရီဂ်ာနယ္မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္) 

တနသၤာရီလႊတ္ေတာ္ ေကာ္မရွင္ ၂ ခုု အတည္ျပဳ


